
 
 

 
Projekat finansiran 
od strane Evropske unije 

Forum 
zainteresovanih strana projekta 

„Priprema dokumentacije za hidrotehničke radove 
na kritičnim sektorima reke Dunav u Srbiji“ 

 
 

Datum:  26. jun 2012. 
Vreme:  10:00 ‐ 14:00 
Mesto:  Direkcija za vodne puteve, Francuska 9, 11000 Beograd, Republika Srbija 
Organizator:  Direkcija za vodne puteve 
Predsedavajući:  Ivan Mitrović, Direkcija za vodne puteve 

 
 
 

Zapisnik 
sa prvog sastanka Foruma zainteresovanih strana 

 
 

Zapisnik pripremio:  Ivan Mitrović, Milica Ćurčić (Direkcija za vodne puteve) 
Verzija:  Finalna 
Datum pripreme:  27. jun 2012. 
Dostavljen na komentare:  30. jun 2012. 

 
 

Agenda 
 

 

Vreme  Tema 

09:45  Registracija 
10:00  Pozdravni govor, predstavljanje, program, organizaciona pitanja 
10:20  Uvod u Plovput 
10:40  Prezentacija projekta 
11:10  Uloga Foruma zainteresovanih strana projekta 
11:30  Pauza 
12:30  Opšta pravila o organizaciji i radu Foruma 
13:00  Pitanja i odgovori, diskusija 
13:45  Zaključci, plan narednih sastanaka, završne reči 
14:00  Kraj 



 
 

 
Projekat finansiran 
od strane Evropske unije 

List of Participants 
 

 
Ime i prezime/ 

Name and family name 
Organizacija/ 
Organization 

Skr. / 
Abbr. 

Zemlja/
Country 

Dušan Dobričić  Direkcija za vode / Waters Directorate  DzV  RS 

Georg Rast  Svetski fond za zaštitu prirode / World 
Wide Life Fund  WWF  DE 

Mr Gordana Karović  Aqua et Archaeologia  AeA  RS 

Mr Ivan Mitrović  Direkcija za vodne puteve / Directorate 
for Inland Waterways  plovput  RS 

Ivana Dmitrović  Energoprojekt  EP  RS 

Dr Jasna Muškatirović  Direkcija za vodne puteve / Directorate 
for Inland Waterways  plovput  RS 

Ljubisa Mihajlović  Direkcija za vodne puteve / Directorate 
for Inland Waterways  plovput  RS 

Marko Tucakov 
Pokrajinski zavod za zaštitu prirode / 
Institute for Nature Protection of 
Vojvodina 

PZZP  RS 

Michel Zuijderwijk  Witteveen Bos  WB  NL 

Mićun Stanić 
Ministarstvo životne sredine, rudarstva i 
prostornog planiranja / Ministry of 
Environment, Mining and Spatial Planning 

MEMSP  RS 

Milena Lazić  Energoprojekt  EP  RS 

Milica Ćurčić  Direkcija za vodne puteve / Directorate 
for Inland Waterways  plovput  RS 

Milica Đukić  Ministarstvo za infrastrukturu i energetiku 
/ Ministry of Infrastructure and Energy  MIE  RS 

Nenad Božulić  Udruženje kapetana Srbije / Ship Masters 
Association of Serbia  UKS  RS 

Otto Nagy 
Delegacije EU u Republici Srbiji / 
Delegation of the European Union to the 
Republic of Serbia 

DEU  EU 

Petar Spasić  Kancelarija za evropske integracije / 
Serbian European Integration Office  SEIO  RS 

Robert Toegel  via donau ‐ Austrian Waterway Company / 
Austrijska komapnija za plovne puteve 

via 
donau  AU 

Roberto Zanetti  Witteveen Bos  WB  NL 
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Tanja Bošnjak 
Pokrajinski zavod za zaštitu prirode / 
Institute for Nature Protection of 
Vojvodina 

PZZP  RS 

Tanja Lukić  Ministarstvo za infrastrukturu i energetiku 
/ Ministry of Infrastructure and Energy  MIE  RS 

Vladimir Vukasović  Dnevne novine Politika / Politika daily 
newspaper  Politika  RS 

Zoran Novaković  Privredna komora Srbije / Serbian 
Chamber of Commerce  PKS  RS 

Žaneta Ostojic Barjaktarevic  Direkcija za vodne puteve / Directorate 
for Inland Waterways  plovput  RS 

       

 
 
Gospođa Ostojić Barjaktarević, direktorka Direkcije za vodne puteve, zvanično je otvorila 
sastanak, poželela dobrodošlicu učesnicima prvog sastanka Foruma zainteresovanih strana 
projekta „Priprema dokumentacije za hidrotehničke radove na kritičnim sektorima reke 
Dunav u Srbiji” i predstavila predsedavajućeg sastanka, gospodina Ivana Mitrovića iz 
Direkcije za vodne puteve. 
 
Nakon toga, svi učesnici sastanka su se predstavili i izrazili svoja očekivanja od učešća u 
Forumu. 
 
Gospođa Ostojić Barjaktarević, direktorka Direkcije za vodne puteve, održala je prezentaciju 
o Direkciji za vodne puteve. 
 
Gospođica Muškatirović, načelnica odeljenja za praćenje stanja unutrašnjih plovnih puteva u 
Direkciji za vodne puteve, predstavila je projekat „Priprema dokumentacije za hidrotehničke 
radove na kritičnim sektorima reke Dunav u Srbiji”, uključujući strateški i pravni okvir 
projekta, izvor finansiranja i vrednost projekta , ospeg projekta, definisane kritične sektore 
na reci Dunav u Srbiji, proces obaveštavanja javnosti o projektu, kao i plan za naredne korake 
nakon realizacije projekta. Gospodin Rast iz WWF‐a postavio je pitanje kriterijuma za 
definisanje kritičnih sektora. Gospođica Muškatirović je odgovorila da su kritični sektori 
određeni na bazi Preporuka Dunavske komisije. Gospodin Tucakov (Pokrajinski zavod za 
zaštitu prirode) istakao je da su neki od kritičnih sektora područja na kojima se nalaze 
zaštićene vrste biljaka i životinja i da je jako važno da se od samog početka projekta 
adekvatno tretiraju podaci o zaštićenim vrstama. Takođe je istakao da je Pokrajinski zavod za 
zaštitu prirode već dostavio pretprojektne uslove za dati projekat,kao i da je u toku proces 
izdavanja projektnih uslova. Na kraju, naglasio je da je veoma važno da se zainetresovane 
strane aktivno uključe u dati proces, u cilju dobijanja projektne dokumentacije koja bi bila 
prihvatljiva za sve zainteresovane strane. 
 
Gospodin Nenad Božulić (Udruženje kapetana Srbije) istakao je da su kapetani svesni da su 
se u toku prethodnih godina na reci Dunav pojavili novi kritični sektori koji u velikoj meri 
otežavaju plovidbu, kao i da je realizacija ovog projekta važna za unapređenje uslova 
plovidbe. 
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Gospodin Rast (WWF) ocenio je da je dobro što se Forum zainteresovanih strana uspostavlja 
u ranoj fazi projekta, kako bi bilo moguće analizirati alternativna rešenja za rešavanje 
kritičnih sektora. Istakao je neophodnost jasno definisanih pravila rada Foruma, kao i jasno 
definisan  broj članova da bi Forum mogao efikasno da funkcioniše. Takođe, naglasio je 
neophodnost prilagođavanja načina prezentovanja informacija o projektu članovima 
Foruma, kako bi bio omogućen visok nivo razumevanja tematike koju projekat tretira. Uz to, 
istakao je važnost očuvanja ekosistema reke, sa čime se složio i gospodin Stanić 
(Ministarstvo životne sredine, rudarstva i prostornog planiranja).  
 
Gospođa Karović (Aqua et Archeaeologia) istakla je zadovoljstvo pozivom za učešće u 
Forumu jer ima mogućnost da zastupa interese arheologije. 
 
Gospodin Robert Toegel (via donau – Austrija kompanija za plovne puteve) istakao je da via 
donau učestvuje na ovom sastanku u statusu posmatrača, i da nude razmenu iskustava, 
imajući u vidu da je Forum zainteresovanih strana projekta „Istočno od Beča“ formiran 
početkom 2012. godine. Takođe, ocenio je opravdanim fazni pristup u planiranju izvođenja 
radova. Gospođa Ostojić Barjaktarević zahvalila se u ime Direkcije za vodne puteve via donau 
na nesebičnoj pomoći u razmeni iskustava u ovoj tematici, kao i na sastanku koji su dve 
institucije održale 14. maja 2012. godine u Beču. Gospodin Mitrović istakao je da ne postoji 
mnogo primera uspostavljanja ovakvog Foruma za projekte vezane za reku Dunav i da je 
veoma važno koristiti iskustva drugih kako bi se unapredio kvalitet rada Foruma.  
 
Gospodin Dobričić (Direkcija za vode, nacionalni ICPDR koordinator) ocenio je važnim to što 
se u ovom projektu vodi računa o poštovanje zakonskog okvira Republike Srbije, kao i 
legislative Evropske unije, kako bi u budućnosti projektna dokumentacija mogla da se 
iskoristi za implementaciju datih radova. Istakao je da je osnivanje Foruma dobar put kojim 
se garantuje uključenost svih relevantnih zainteresovanih strana. Gospođa Ostojić 
Barjaktarević (Direkcija za vodne puteve)obavestila je učesnike Foruma da je 25. juna, dan 
pre održavanja sastankaForuma, održan sastanak sa gospodinom Philip‐om Weller‐om, 
izvršnim sekretarom Međunarodne komisije za zaštitu reke Dunav (ICPDR) i sa gospođom 
Draganom Milovanović iz Direkcije za vode (nacionalnim ICPDR koordinatorom). Gospodin 
Weller je istakao da ICPDR podržava osnivanje Foruma i da će ICPDR aktivno učestvovati u 
radu kao član Foruma, uz izvinjenje što neće biti u mogućnosti da prisustvuje prvom 
sastanku Foruma zbog ranije zakazanih sastanaka ICPDR‐a. 
 
Gospodin Nagy (Delegacija Evropske unije u Republici Srbiji) naglasio je važnost pripreme 
kvalitetne dokumentacije kako bi nakon toga moglo da se pristupi izvođenju projektovanih 
radova, jer je očigledno da se plovidbeni uslovi pogoršavaju. Takođe, naglasio je važnost 
punog iskorišćenja potencijala Dunava za unutrašnji vodni transport.  
 
Gospodin Novaković (Privredna komora Srbije) podržao je osnivanje Foruma i naglaso 
spremnost Privredne komore Srbije da aktivno učestvuje u radu Foruma. Takođeje rekao da 
je važno pripremiti projektnu dokumentaciju kako bi projekat uspešno bio implementiran. 
 
Gospodin Spasić (Kancelarija za Evropske integracije Republike Srbije) potvrdio je spremnost 
Kancelarije za evropske integracije da u svojstvu posmatrača učestvuje u radu Foruma, kao i 
važnost pripreme kvalitetne dokumentacije kako bi se na vreme izvršilo programiranje 
sredstava za izvođenje radova čiji je početak planiran za narednu godinu. 
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Gospodin Mitrović (Direkcija za vodne puteve) zahvalio se učesnicima sastanka na podršci u 
osnivanju Foruma i njihovoj zainteresovanosti da učestvuju aktivno u daljem radu Foruma, 
označavajući kraj prvog dela sastanka. 
 
Drugi deo sastanka bio je posvećen definisanju „Opštih pravila o organizaciji i radu Foruma“. 
Gospodin Mitrović podelio je svim učesnicima sastanka nacrt „Opštih pravila o organizaciji i 
radu Foruma“ i zamolio učesnike sastanka da pažljivo pročitaju dokument. Nakon toga, 
pristupilo se korekcijama teksta, u skladu sa sugestijama iznetim od strane učesnika 
sastanka. Sve sugestije iznete od strane učesnika sastanka na licu mesta inkorporirane su od 
strane predsedavajućeg sastanka u tekst „Opštih pravila o organizaciji i radu Foruma“. 
Gospodin Mitrović je predstavio deo internet prezentacije Direkcije za vodne puteve na 
kojem će, u skladu sa „Opštim pravilima o organizaciji i radu Foruma“, biti dostupni materijali 
sa sastanka, kao i sam tekst „Opštih pravila o organizaciji i radu Foruma“. 
 
Poslednji deo sastanka bio je posvećen definisanju vremesnkog okvira za naredne sastanke 
Foruma. Dogovoreno je da se naredni sastanci Foruma održe 13. jula 2012. godine i 16. 
avgusta (alternativno 17. avgusta, dogovor o datumu će biti postignut na sastanku 13. jula), 
u zgradi Direkcije za vodne puteve. Provizorno vreme trajanja sastanaka je 10:00‐14:00.  
 
Na kraju, učesnici su se saglasili da je prvi korak u osnivanju Foruma uspešno okončan. 
Gospođa Ostojić Barjaktarević i gospodin Mitrović su se zahvalili svim učesnicima na aktivnoj 
ulozi u radu Foruma, čime je okončan prvi sastanak Foruma. 
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Naredni koraci 
 

 
 
 
 
 

   
   

   
 
 

Aktivnost  Odgovoran  Rok 

Slanje nacrta programa za drugi sastanak Foruma  Predsedavajući  03‐07‐2012 
Dostavljanje komentara na nacrt programa za 
rugi sastanak Foruma  Svi  08‐07‐2012 

Dostavljanje komentara na zapisnik sa prvog 
sastanka Foruma  Svi  11‐07‐2012 

Dostavljanje komentara na nacrt “Opštih pravila 
o organizaciji i radu Foruma”  Svi  11‐07‐2012 

Naredni sastanak Foruma    13‐07‐2012 
     


